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Vinterplaner – plogning och skötsel av fotbollsplaner vintertid 

  
Utvalda planer (idag 5 st) har sedan en mycket lång tid tillbaka plogats från vecka 6 i Nacka. Under 
dessa år som gått har även fotbollen utvecklats och behoven ändrats. En tidvis snörik vinter som 
denna har väckt en del reaktioner bland föreningsaktiva kring såväl tidpunkten, valet av vilka planer 
som plogas och sättet de sköts på.  
  
Det finns en hel del viktiga aspekter som tidigare kommunicerats från tjänstepersonerna även om de 
inte alltid når allmänheten; 
  
1) EKONOMI. Visst kostar det pengar att ploga, men framför allt är det ett stort slitage planen vilket 
innebär att livslängden på en plan förkortas. Att byta ut en 11-spelarplans konstgräs kostar ca 1 
miljon (och det är heller inte helt otroligt att denna kostnad kommer stiga om vi får ett EU-beslut på 
att vi inte får tillföra gummigranulat) 
2) DRIFT. Det är idrottsdriften som dagligen kontrollerar samtliga fotbollsplaner och avgör om de är 
spelbara eller inte. För att kunna spela ska planen vara snöfri och inte frusen och hård. Det innebär 
att en plan kan vara plogad men ändå avstängd om det är många plusgrader och mattan fryser och 
skaderisken är för hög. Om det snöar kan driften behöva ploga både på morgonen och på 
eftermiddagen för att planerna ska vara spelbara till föreningslivet påbörjar sina träningar.  
4) MILJÖ. När driften vinterplogar planerna görs det på ett sätt så snön läggs i vallar runt planen. Det 
gör man för att granulatet (mikroplaster) inte ska spridas i naturen. Ju mer snö ju mindre yta kvar att 
träna på alltså. Att lämna kvar snö på planerna vintertid är en av många skyddsåtgärder som använda 
för att minska spridningen av mikroplaster från våra bollplaner. 
  
Självklart ska ovan aspekter även fortsättningsvis ska tas i beaktande. Vi är angelägna om såväl 
kommunens ekonomi som miljö. Vi vill dock utforska möjligheten och konsekvenserna av att inför 
nästa vinter höja ambitionsnivån när det kommer till vinterplaner och ger därför kultur- och 
fritidsdirektören ett konkret uppdrag. Uppdraget innefattar att; 

1. I tid inför årets mål och budgetprocess se över hur Nacka framgent ska arbeta med plogning 
och underhåll av planer vintertid. Särskilda frågeställningar som önskas svar på är: 

1. Hur nyttjas de planer som idag plogas vintertid? 

2. Hur skulle en mer flexibel princip för timing av plogning kunna se ut?  
3. Vilka planer lämpar sig för vinterplogning utan större inverkan på miljö och planernas 

ekonomiska livslängd? 

2. Ta fram informationsmaterial gällande underhåll av planer generellt och vinterunderhåll 
specifikt, gärna tillsammans med information om granulat och miljöpåverkan företrädelsevis 
i anslutning till berörda planer.  
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